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Miskolc Megyei Jogú Város 
Roma Nemzetiségi Önkormányzata 
 
130.007-11/2019. 

 
 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
 
Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának 2019. szeptember 04. 

napján 8 óra 30 perces kezdettel tartott testületi üléséről, a Polgármesteri Hivatal Jogi és 
Igazgatási Főosztály Tárgyalójában.  

 
Jelen van:  Váradi Gábor elnök, Gulyás Ferenc elnökhelyettes, Bozik János és Lakatos Ernő testületi tag 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részéről:  
Dr. Hajdu-Harsányi Zoltán jogi ügyintéző a jegyző képviseletében, Hegedűsné Asztalos Ildikó pénzügyi 
ügyintéző, Szántóné Pásztor Ibolya számviteli ügyintéző, Sipos Melinda önkormányzati ügyintéző 
 
Váradi Gábor elnök: Köszönti a megjelenteket a Roma Nemzetiségi Önkormányzat ezen ciklusának 
utolsó ülésén. A mai ülés az elmúlt időszak számbavételének jegyében zajlik, mert szerette volna, ha 
mélyebben foglalkoznának az elmúlt periódus történéseivel. Kollégái és a Hivatal dolgozói is a mögöttük 
álló 5 évben maximálisan segítették munkájukat, működésüket. Hangsúlyozza, a Hivatal részéről minden 
olyan segítséget megkaptak, amit egy nemzetiségi önkormányzat megkaphat, vagy talán még annál is 
többet.  
Megállapítja, hogy a Testület 4 képviselője megjelent, a testületi ülés határozatképes, amelyet megnyit.  
A jegyzőkönyvvezető Sipos Melinda, a jegyzőkönyv-hitelesítői feladatot Gulyás Ferenc látja el.  
Ismerteti a megtárgyalásra javasolt napirendi pontokat, amelyek előzetesen kiküldésre kerültek a 
Képviselő-testület tagjai számára. Kéri, hogy szavazzanak a meghívó szerinti napirend elfogadásáról. 
 

A Testület 4 igen szavazattal elfogadta az ülés napirendjét. 
 
 

Napirendi pont: 
 
1.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata 2014-2019. év közötti 

ciklusáról szóló beszámoló elfogadására 
Előterjesztő: Elnök 
 
2.  Javaslat a 2019. évi Esélynövelő nyári programsorozatról szóló beszámoló elfogadására 
Előterjesztő: Elnök 
 
3.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata 2019. évi 

költségvetésének I. féléves módosítására 
Előterjesztő: Elnök 
 
4. Egyebek 
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1. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata 2014-
2019. év közötti ciklusáról szóló beszámoló elfogadására 

 
Váradi Gábor elnök: Elmondja, nincsenek könnyű időszakon túl, de mégis könnyebb volt, mint a 
megelőző ciklus. 2002. óta a Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat részese, tagként vagy elnökként. 
Nagyon sokszor kellett olyan egyességet, megállapodást kötniük, amely nem mindig volt elfogadható, de 
a közösségük számára a legbiztonságosabb lehetőséget hozta. Nagyon sok olyan programjuk van, ami 
már hosszú időre, múltra tekint vissza, a 2010-ben elindított megmozdulásaik kiállták az idő próbáját. Az 
irodájuk működése folyamatosan 8-16 óra között, de rendezvények alkalmával akár hétvégén is. 10-20 fő 
közötti munkatársat foglalkoztatnak a közfoglalkoztatás keretén belül. Megjegyzi, nemcsak irodai 
feladatot látnak el, hiszen a Tapasztalati Tanácsadói Rendszer vonatkozásában a kollégáik a területeken 
látják el feladatukat. Olyan jelzőrendszer kiépítésében vettek részt, amely napi szintű információcserét 
biztosít. Kollégáit képviselőnek tekinti, hiszen a területeken a Roma Nemzetiségi Önkormányzat nevében 
járnak el, nyújtanak segítséget. Az iroda forgalma az elmúlt négy évben megközelítette a négyezer főt. 
Elsősorban igazolásokért, nyilatkozatokért, útravalós-ösztöndíjas papírokért, valamint a szolgáltatókkal 
kapcsolatos segítségnyújtásért fordultak hozzájuk, de nem volt ritka a lakhatási problémával kapcsolatos 
kérés sem. A tavalyi évben a Bató-házban az "Egy Mindenkiért - Mindenki Egyért" A Hátrányok Ellen 
Országos Egyesülettel közös irodájuk van, az egyesület működteti, Önkormányzatuk közfoglalkoztatott 
munkatársai pedig ott is látnak el irodai feladatot, a Baross utcai iroda mellett így már ez is egyre 
népszerűbb. Kiemelten fontos dolguk, hogy a lakosság számára elérhetővé tegyenek mindenféle 
szolgáltatást, amely lehetőséget biztosít az életkörülményeik jobbá tételéhez.  
Az év folyamán, szintén minden hónapban van valami olyan programjuk, ami hosszabb múltra tekint 
vissza, ami már hagyományos működésük során, ilyen esemény a február 23.-i megemlékezés a romák 
sérelmére elkövetett rasszista indíttatású gyilkosságsorozat tatárszentgyörgyi áldozataira. Március 21-i 
Antirasszista Világnapra több napon keresztül emlékeznek meg, melyet 21-én fáklyás felvonulással 
zárnak. Fontos, hogy felhívják a figyelmet a kirekesztésre, a gyűlöletkeltésre. Megjegyzi, sajnálattal látja, 
hogy majd minden rendezvényükön nagyon kevés nem roma vesz részt. Az elkövetkezendő időszakban 
ezt is erősíteniük kell, hogy hogyan tudják a nem romákat is az emlékezés-politikájukba bevonni. Április 
08-án a Roma Kultúra Világnapjára emlékeznek meg irodájukban vagy a város valamely pontján. Május 
1-jén a Roma Majálist szervezik meg minden évben, ahol főzőversennyel, sporttal és kulturális 
programokkal mintegy családi napot tartanak. Június-augusztus hónapokban az Esélynövelő Nyári 
programsorozat megszervezésére fektetik a hangsúlyt. Rendkívül fontosnak tekintik a szabadidő hasznos 
eltöltését. Látva azokat a nehézségeket, amikkel a fiataljaik küzdenek, ez egyre inkább aktuálissá válik, 
nemcsak a nyár folyamán, hanem egész évben. A város különféle területein azt látják, hogy a 
drogfogyasztás, a drogos fiatalok száma egyre nő. Az Esélynövelő Nyári programsorozatuk kiemelt eleme 
ezért a prevenció, a hasznos időtöltés, mint a kispályás kölyök kupa, a területi programok, a különféle 
kulturális és szabadidős tevékenységek. A sport egy olyan lehetőség mind a fiatalok, mind a középkorúak, 
vagy akár az idősebbek számára is, amellyel hasznosan lehet eltölteni a szabadidőt, valamint a pozitív kép 
kialakításában is kulcsfontosságú. A következő időszakban a tehetséges sportolókat vagy sportoló 
jelölteket fel kell karolniuk, segíteniük kell őket az előrébb jutásban, akár ösztöndíj-programokon 
keresztül, vagy a média aktív bevonásával. Szintén hagyományos program a miskolci nemzetiségi 
önkormányzatok szervezésében a Nemzetiségi Horgászverseny, amit nyaranta szoktak megrendezni. Ez 
nagyon jó lehetőséget ad számukra, hogy erősítsék az egységet, megosszák tapasztalataikat. Augusztus 2-
án megemlékeznek a Roma Holokauszt (Porraimos) áldozatairól. Szeptemberben zajlik a Labdarúgó 
Tolerancia Kupa, valamint zarándoklatot szerveznek Máriapócsra. Megjegyzi, az elmúlt ciklusban 20 
busszal utaztak a kegyhelyre, ami 250-300 főt jelent. Hangsúlyozza, a hitélet fontos szerepet játszik a 
Roma Nemzetiségi Önkormányzat életében. Október 7-én van a Roma Büszkeség Napja, ezt több 
alkalommal Budapesten ünneplik. A Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2010-ben a november 3.-t a 
romák sérelmére elkövetett rasszista indíttatású gyilkosságsorozat áldozatainak emléknapjává 
nyilvánította, amire minden évben megemlékeznek. 2018-ban emléktáblát is avattak a Baross utcai 
irodájuk falán, ahol így minden évben elhelyezhetik a megemlékezés virágait. December-január pedig a 
Karácsonyi Gyertyaláng Programsorozat megszervezésének a keretében telik. Az elmúlt öt évben ennek 
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a programsorozatnak a keretén belül közel tízezer meleg ételt és több mint ezer zsák ruhát osztottak ki, 
valamint 1200 gyermeket tudtak megajándékozni az ünnepek alkalmával.  
A sporttal kapcsolatban felkéri Lakatos Ernőt, hogy néhány mondatban ismertesse a 2002. óta működő 
roma focicsapatuk évről évre szebb eredményeit. 
 
Lakatos Ernő: A Kispályás Labdarúgó Kupa igen hosszú múltra tekint vissza, és nagyon sok fiatalt 
megmozgat. Amikor átvette a focicsapatot, akkor a III. osztályból kellett visszadolgozni a csapatot. Az I. 
osztálynak lassan 9 éve a tagjai, a Kőhalmi Kupán idén 4. helyezést értek el a 70 csapatból. A konkrét 
sporttevékenységen túl mutat ez azonban, sokat beszélgetnek. Akik részesei, vagy részesei voltak a 
csapatnak, szinte kivétel nélkül mindenki egy szemléletváltáson esett át, teljesen másként viszonyulnak az 
élet dolgaihoz. Megjegyzi, teljesen más lett a megítélése a roma csapatnak, az elmúlt évek folyamán elérték 
azt, hogy le szeretnék győzni sokan a csapatot, mert igenis jók. Ha eredményben nem is a legjobbak, de 
a legjobb focit játsszák, mert beleteszik szívüket, lelküket. Nem győzi hangsúlyozni, hogy erre mennyire 
büszke. Váradi elnök úr az ökölvíváson keresztül szintén sok fiatalt meg tud szólítani. A sport által nagyon 
sok elismerést és pozitív megítélést vívtak ki az eredményeiken keresztül. Célja a foci kapcsán, hogy 
indíthassanak egy igazán fiatal korosztállyal – 12-14 évesekkel – csapatot. Megjegyzi, ez nem kevés pénzbe 
kerül, így a megvalósításhoz anyagi segítségre még inkább szükségük van. Ezáltal egy még fiatalabb 
korosztályt is meg tudnának szólítani, ami nagyon fontos. A romáknál a sport, a zene és a tánc olyan 
dolog, ami érdekli őket és kitörési lehetőséget jelent számukra.  
 
Váradi Gábor elnök: Megköszöni az összegzést. Megerősíti az elhangzottakat aszerint, hogy a következő 
időszakban valóban nagy hangsúlyt kell minderre fektetni országos, megyei és helyi szinten is. Úgy véli, 
ez a következő időszaknak a legnagyobb kihívásait jelenti.  
Az összefoglalójában a teljesség igénye nélkül gyűjtötte össze a programokat, mert napi szinten is rengeteg 
minden történt, de akkor órákig itt ülhetnének, ha mindenről részletesen beszámolna most.  
Úgy véli, az elmúlt ciklusban próbáltak mindenben helytállni, próbálták a város jó hírnevét őrizni.  
 
Gulyás Ferenc: A focival kapcsolatban szeretné a figyelmet felhívni, ő azon van, hogy minél több 
miskolci kerüljön be ebbe a csapatba, mert akkor igazából miskolci a csapat. Ekkor mondhatnák el, hogy 
Önkormányzatuk csapata az övék, és nem kell különböző falukba elmenni, hogy egy-egy játékost 
megszerezzenek. Szeretné, ha a közeljövőben így lenne.  
 
Váradi Gábor elnök: Köszöni a kiegészítést. Megkérdezi, hogy van-e hozzászólás, egyéb észrevétel a 
napirendi ponttal kapcsolatban. Megállapítja, hogy nincs. Az elhangzottak kapcsán, a 2014-2019. év 
közötti ciklus vonatkozásában írásbeli beszámolót is készített, így kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy 
szavazzanak a beszámoló elfogadásáról.  
 

A Testület 4 igen szavazattal elfogadta a beszámolót és az 
alábbi határozatot hozza: 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő-testületének  
RO-39/2019. (IX.04.) határozata: 
 
Tárgy:  A 2014-2019. év közötti ciklusról szóló beszámoló 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014-2019. évi 
ciklusról szóló beszámolót megismerte, a határozat melléklete szerint elfogadja azt. 
 
Felelős:   Elnök  
Határidő:   azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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2. napirend:  Javaslat a 2019. évi Esélynövelő nyári programsorozatról szóló beszámoló 
elfogadására 

 
Váradi Gábor elnök: Az Esélynövelő nyári programsorozatukat a nyári táborral kezdi, ami rendhagyó 
volt az elmúlt évekhez képest, hiszen egy turnust szerveztek, ahol nagy létszámban vettek részt a tábor 
munkájában. 74 (54 gyermek és 20 felnőtt) halmozottan hátrányos helyzetű roma és nem roma gyermeket 
és felnőttet tudtak megajándékozni egy felejthetetlen, örömteli héttel. Az idén a családokra próbáltak egy 
picit nagyobb hangsúlyt fektetni és minél több családot bevonni a tábor életébe. Tették ezt azért is, hogy 
az egész család láthassa, hogy milyen munkát végeznek egy-egy ilyen tábor kapcsán. A tábor tekintetében 
is nagy hangsúlyt fektettek a drog prevencióra, próbáltak olyan feladatokat adni a gyerekek számára, hogy 
bemutassák azt, hogy a drog fogyasztásnak hogyan tudnak elejét venni. Voltak kézműves, rajzos, valamint 
sport foglalkozások, sokat fociztak. 
Úgy véli, a nyári programsorozatuk elemei, mint a tábor, a horgászverseny, a megemlékezések és a 
sportprogramok többé kevésbé elérték céljukat. Próbáltak a szabadidő hasznos eltöltésére minél nagyobb 
hangsúlyt fektetni.  
 
Lakatos Ernő: Nagyon jó ötletnek tartja azt, amit a mostani tábor kapcsán vittek véghez, miszerint több 
szülőt vontak be a táborba, ezt vihetnék tovább. A programokat a felnőttek talán még a gyerekeknél is 
jobban élvezték, hihetetlenül aktívak voltak.  
 
Váradi Gábor elnök: Az anyagiak kapcsán kíván még egy kis tájékoztatást nyújtani, miszerint 1,5 millió 
forintot kaptak a települési önkormányzattól, amelyet ezúton is köszönnek Polgármester Úrnak.  
 
Gulyás Ferenc: Az elhangzottakkal kapcsolatban az a véleménye, hogy jó ugyan a családok bevonása a 
tábori életbe, de így azoktól a gyerekektől veszik el a lehetőséget, a helyet, akik még sose voltak táborban. 
Inkább a gyerekekre kellene fókuszálni szerinte.  
 
Váradi Gábor elnök: Azt gondolja, a szülők boldogsága is látványos volt, így a kettőt párhuzamosan kell 
tudniuk kezelni, minél több felnőttet és gyereket bevonni. Nem győzi hangsúlyozni, nem árt, ha a 
felnőttekkel is foglalkoznak. Ez a következő időszak előtt álló komoly feladat lesz. 
Megkérdezi, hogy van-e hozzászólás, egyéb észrevétel a napirendi ponttal kapcsolatban. Megállapítja, 
hogy nincs. Az elhangzottak kapcsán, az Esélynövelő nyári tábor vonatkozásában írásbeli beszámolót is 
készített, így kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak a beszámoló elfogadásáról.  
 

A Testület 4 igen szavazattal elfogadta a beszámolót és az 
alábbi határozatot hozza: 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő-testületének  
RO-40/2019. (IX.04.) határozata: 
 
Tárgy:  Esélynövelő nyári programsorozatról beszámoló 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2019. évi 
Esélynövelő nyári programsorozatról szóló beszámolót megismerte, a határozat melléklete szerint 
elfogadja azt. 
 
Felelős:   Elnök  
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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3. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata 2019. évi 
költségvetésének I. féléves módosítására 

 
Várdai Gábor elnök: 2019. évi költségvetésük jelentős részét ismét a közfoglalkoztatás Munkaügyi 
Központ által történő finanszírozása teszi ki. Röviden ismerteti a bevételi forrásaikat. Megkérdezi van-e 
észrevétel, kérdés a napirend kapcsán. Megállapítja, hogy nincs, így kéri, szavazzanak az előterjesztés 
szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 
A Testület 4 igen szavazattal elfogadta az előterjesztés szerinti 
határozati javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő-testületének  
RO-41/2019. (IX.04.) határozata: 
 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata 2019. évi 

költségvetésének I. féléves módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő-testülete a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata 2019. évi költségvetésének I. féléves 
módosítására” című előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának Képviselő-testülete a RO-3/2019. 
(II.27.) határozatát az alábbiak szerint módosítja: 
 
1. A határozat 2. pontja az alábbiak szerint módosul: 
 

„2. A módosított költségvetés bevételei és kiadásai 
 

2.1. A Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete a 2019. évi módosított költségvetését 
 
      10.995.379 Ft Költségvetési bevétellel 
      13.930.358 Ft Költségvetési kiadással 
        2.934.979 Ft Költségvetési egyenleggel 
 Ebből:      2.934.979 Ft működési egyenleggel 
 
állapítja meg. A képviselő-testület a működési egyenleget belső forrás bevonásával, előző évi 
költségvetési maradvány igénybevételével 2.934.979 Ft összegben finanszírozza.” 

 
2.  A határozat 2.2., 2.3. és 2.4. pontjainak mellékletei az alábbiak szerint módosulnak: 

A határozat 1. melléklete helyébe e határozat 1. melléklete lép.   
A határozat 2. melléklete helyébe e határozat 2. melléklete lép.   
A határozat 3. melléklete helyébe e határozat 3. melléklete lép.   

 
3.  A határozat módosítással nem érintett pontjai változatlanul hatályosak. 
 
4.  A költségvetési határozat 2019. szeptember 05. napján lép hatályba. 
 
Felelős:    Elnök  
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:    azonnal 

/A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékleteit képezik./ 
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4. napirend:  Egyebek 
 
Váradi Gábor elnök: Megkérdezi, hogy az „Egyebek” napirendi pont keretén belül van-e észrevétel, 
vagy témajavaslat. 
 
Gulyás Ferenc: 2019. október 13-án választás lesz. Minden jelölőszervezettől 3-5 fő indul jelöltként. 
Szeretné mindenkinek felhívni a figyelmét, hogy bármelyikük is győz, az fogja képviselni az 
Önkormányzatukat, és a várossal szemben kezdeményezni kell olyan háttérintézkedéseket, ami 
hathatósan és keményen képviseli a cigányok érdekeit. A város 1 millió forinttal támogatja 
Önkormányzatuk működését minden évben, amit nonszensznek tart, mert ugyanekkora összegű 
támogatást kapott minden más nemzetiség is Miskolcon. Hangsúlyozza, ez nem normális.  
 
Váradi Gábor elnök: Szintén a választások kapcsán elmondja, hogy elindult a nemzetiségi regisztráció 
gyűjtése, több vonalon is, mint például az irodájukban is. Először megköszöni azoknak, akik már leadták 
a regisztrációt. Elmondja, több mint 1000 fővel többen regisztráltak idén, mint 2014-ben. Az elmúlt 
időszakban, több mint 1800 regisztrációt juttattak el az Önkormányzathoz. Kéri Lakatos Ernő 
képviselőtársát, hogy a továbbiakban is koordinálja ezt a folyamatot, amelyet 2019. szeptember 27-ig lehet 
folytatni. Hangsúlyozza, a legitimitás szempontjából fontos szerepe van annak, hogy Miskolcon hány fős 
közösséget képviselnek. A roma lakosság Miskolcon, a regisztráció alapján már nem 1000 főre tehető, 
hanem már 2000-re. 
Leltározásra hívja fel képviselőtársai figyelmét. Szükségesnek tartja, hogy ilyenformán is vegyék számba 
dolgaikat, amit szükséges, azt pedig selejtezzék le. Megkönnyítve ezzel a következő Képviselő-testület 
munkáját is.  
A nyári zarándoklat kapcsán módosult a korábban a RO-37/2019. (V.23.) határozatban elfogadott 
helyszín, így most ennek a határozatnak a módosítását teszi fel javaslatra, miszerint Mátraverebély-
Szentkút helyett Máriapócsról szóljon a döntés. 
 

A Testület 4 igen szavazattal elfogadta a javaslatot és az alábbi 
határozatot hozza: 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő-testületének  
RO-42/2019. (IX.04.) határozata: 
 
Tárgy: RO-37/2019. (V.23.) határozat módosítása - zarándokút Máriapócsra 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának Képviselő-testülete 2019. 
augusztus-szeptember hónapban buszos zarándokutat szervez Máriapócsra. 

 
2. A Képviselő-testület az utazással kapcsolatban felmerülő költségeket a 2019. évi költségvetésből 

biztosítja. 
 
Felelős:    Elnök 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:    azonnal 
 
 
Lakatos Ernő: Ennek a Képviselő-testületnek a ciklusban ez az utolsó testületi ülése. Ez az elmúlt öt év 
hozott szép, de kellemetlen dolgokat is, volt egyetértés és egyet nem értés, de általában ki tudták 
küszöbölni az akadályokat. Kívánja mindenkinek, hogy aki célokért küzd, azt segítse meg a Jó Isten, csak 
ne kezdjenek el személyeskedni. Ne kezdjék el roma testvéreik között szítani a feszültséget. Maradjanak 
meg a tisztesség és a becsület mellett. Kívánja mindenkinek, hogy sikerüljön az, amit akar. Megköszöni 
mindenkinek az elmúlt 5 évet.  
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Váradi Gábor elnök: 2019. augusztus 20-án kerekasztal beszélgetést tartottak Miskolcon, a Baross utcai 
irodájukban. Kéri, szavazzanak a beszámoló elfogadásáról, valamint arról, hogy a felmerült költségeket a 
2019. évi költségvetésből biztosították. 
 

A Testület 4 igen szavazattal elfogadta a javaslatot és az alábbi 
határozatot hozza: 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő-testületének  
RO-43/2019. (IX.04.) határozata: 
 
Tárgy: Kerekasztal beszélgetés – 2019. augusztus 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának Képviselő-testülete 2019. 
augusztus 20. napján kerekasztal beszélgetést szervezett. 

 
2. A Képviselő-testület a felmerült költségeket a 2019. évi költségvetésből biztosította. 

 
Felelős:    Elnök 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:    azonnal 
 
 
Váradi Gábor elnök: 2019. augusztusában sor került ismét a Nemzetiségi Horgászverseny 
megszervezésére, amint részt vettek. Ezt ugyan említette a korábbi napirend alkalmával, arról azonban 
nem esett szó, hogy ez Önkormányzatuk részéről költséggel járt. Az idei horgászás alkalmával a főzésért 
voltak a felelősek, melyet maradéktalanul teljesítettek is, - az elmondások alapján - nem maradt éhes száj. 
Kéri, szavazzanak a beszámoló elfogadásáról, valamint arról, hogy a felmerült költségeket a 2019. évi 
költségvetésből biztosították. 

A Testület 4 igen szavazattal elfogadta a javaslatot és az alábbi 
határozatot hozza: 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata Képviselő-testületének  
RO-44/2019. (IX.04.) határozata: 
 
Tárgy: Nemzetiségi Horgászverseny - beszámoló 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának Képviselő-testülete 2019. 
augusztusában részt vett a Nemzetiségi Horgászversenyen.  
 

2. A Képviselő-testület a felmerült költségeket a 2019. évi költségvetésből biztosította. 
 
Felelős:    Elnök 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:    azonnal 
 
 
 
Váradi Gábor elnök: Befejezésképpen szintén szeretne néhány mondatot a választásról ejteni. A 
következő egy hónap erről fog szólni. Kiemelten fontos, hogy értékek mentén fogalmazzák meg 
elvárásaikat akár másokkal, akár magukkal szemben is. Hangsúlyozza, bármit tesznek vagy mondanak, az 
a roma közösség előbbre vitelét jelentse. A mai ülés alkalmával is érzékelhető volt, hogy több oldal van, 
de a közösséget nem szabad megosztaniuk. Az egy természetes folyamat, hogy külön is indulnak a 
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választás alkalmával, de a Roma Nemzetiségi Önkormányzat számos utat meghatározott, amely minden 
nemzetiségi önkormányzat számára egy fontos út lehet. Kéri, hogy jó dolgokat ne akarják megszüntetni, 
azokat akarják tovább folytatni, hiszen a roma hagyományok kiemelt szerepe az életüknek. Sok 
programjuk tízéves hagyományokra tekint vissza. Azért is fontos, hogy ezeket a következő Testület is 
folytassa, mert ezek mind a közösségük érdekeit szolgálja, az emlékezőpolitikájuk része. Kíván a 
következő időszakra mindenkinek jó versengést. A munkatársait kéri, ne aggódjanak, továbbra is lesz 
munkájuk, hisz az a választás alkalmával nem szűnik meg. 2019. október 13-a után is van élet. Megjegyzi, 
úgy kell végezniük feladataikat, hogy egymás szemébe tudjanak nézni. 
Megköszöni az elmúlt évek munkáját a Hivatal munkatársainak is. 
Még egy utolsó gondolatként elmondja, hogy a jegyzőkönyvekből is kiderül, nem született olyan 
határozatuk, ami ne egységesen lett volna elfogadva. Minden határozatukat egyhangúlag fogadtak el, ami 
azt jelenti, hogy ez egy jól működő Testület volt.  
 
Gulyás Ferenc: Még egy mondattal szeretné kiegészíteni az elhangzottakat, de van, amibe nem ért egyet. 
Fel kívánja hívni a figyelmet arra, hogy nem a cigányok kezdeményezték azt, hogy meg legyenek osztva. 
Elnök Úr rosszul fejezte ki magát. A politikai pártok kezdeményezték és osztják meg a cigányokat, hogy 
ne legyenek egységesek. Azokon a területeken, ahol nagyszámban élnek a cigányok, minden politikai párt 
arra játszik, hogyan vegye meg a cigányok szavazatát. Ennyivel szerette volna kiegészíteni az előtte 
szólókat.  
 
Váradi Gábor elnök: Megkérdezi a Képviselő-testületet, hogy van-e javaslat, hozzászólás a napirendi 
ponttal kapcsolatosan. Megállapítja, hogy nincs. Megköszöni a jelenlévők munkáját és az ülést 9 óra 35 
perckor bezárja. 
 
 

 
K. m. f. 
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